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Vol vertrouwen vooruit! 

 

Inleiding 

 

Dit jaar presenteert het college wederom een structureel sluitende begroting, en alweer geen 
lastenverhoging. Offertes zijn gehonoreerd, er komt een lastenverlichting voor onze burgers en ons sociaal 
vangnet blijft overeind. Sterker nog, het sociaal vangnet wordt met het nieuwe armoedebeleid verder 
verstevigd. Wij zijn trots en spreken dat ook volmondig uit. Financieel voldoen we aan alle gestelde eisen 
en zijn we zelfs in staat om voor 2018 onze reservepositie te versterken. Ook de winstprognose van het 
grondbedrijf is aan het verbeteren door verkopen van bouwkavels voor woningen en bedrijven. We kunnen 
zelfs weer na gaan denken over extra dingen die we zouden willen doen. De tijd van bezuinigen, 
beknibbelen en onzekerheid is nu echt voorbij. VVD-Leefbaar Uden vindt het belangrijk alert te blijven op 
een stabiele en toekomstbestendige begroting en te zorgen voor een goede reserve. We moeten de 
verantwoorde keuzes blijven maken voor vandaag, voor morgen maar zeker ook voor overmorgen als er 
ooit weer zwaar weer zou komen. Hoe houden we Uden de mooie en gezonde gemeente die het is? Dat is 
de vraag die VVD-Leefbaar Uden zich voortdurend stelt. De afgelopen vier jaar hebben we op basis van 
het coalitieakkoord ‘Samen voor een vitaal Uden’ de vitaliteit van Uden, Volkel en Odiliapeel vergroot. 
Volgend jaar komt er een nieuwe raad en een nieuw college. Zij kunnen met een gezonde financiële basis 
beginnen. We spreken het vertrouwen uit dat ook de nieuwe raad en het nieuwe college zal blijven 
samenwerken om Uden vitaal te houden. Voor VVD-Leefbaar Uden zal deze koers de inzet worden van de 
verkiezingen. Uden, Volkel en Odiliapeel zullen zich moeten blijven doorontwikkelen om voor haar 
inwoners een goed woon-, werk- en leefklimaat te behouden. Niet passief of terughoudend, maar juist met 
durf en lef nieuwe ontwikkelingen blijven oppakken. Zodat de Gemeente Uden ook in de regio voor de 
toekomst een belangrijke speler blijft.  

Tenslotte zijn wij zeer tevreden over het proces waarmee deze begroting tot stand is gekomen. Voor het 
eerst zijn er investeringsvoorstellen bij de burgers opgehaald. Uden toont daarmee voorop te lopen in het 
direct betrekken van zijn burgers bij de vaststelling van de begroting. Het is goed te zien dat veel van deze 
ideeën via de begroting of via reguliere middelen kunnen worden uitgevoerd. 

 

Veiligheid: 

VVD-Leefbaar Uden vindt veiligheid in alle vormen heel erg belangrijk.  

Wij verwachten dat Uden samen met de veiligheidsregio zich maximaal zal blijven inzetten dat de veiligheid 
zodat veel mogelijk gewaarborgd blijft. Of het nu gaat over verkeersveiligheid, sociale veiligheid, 
gevoelsveiligheid, of veiligheid in recreatiegebieden, wij zullen er op toezien. Ook Uden zal zich moeten 
wapenen tegen georganiseerde criminaliteit, ondermijning en cybercriminaliteit. Kan de portefeuillehouder 
ons over deze 3 onderwerpen de huidige aanpak schetsen? 



 

Sport, cultuur, onderwijs: 

VVD-Leefbaar Uden vindt het belangrijk dat sport, cultuur en onderwijs op een verantwoorde manier voor 
iedereen goed toegankelijk en beschikbaar blijft. 

We zien dat er in Uden veel goede sportfaciliteiten zijn, zowel binnen als buiten. Door veel Udenaren, jong 
en oud, wordt gesport. Dat is een groot goed. Het is de taak van de gemeente om daarin te blijven 
faciliteren. Het is de verantwoordelijkheid van de burgers om dan ook daadwerkelijk te gaan sporten en het 
onderdeel van hun leven te maken. Deze gezonde levensstijl zal op vele andere vlakken weer voordeel 
opleveren voor henzelf maar ook voor werkgevers en de maatschappij.  

Kan het college ons toezeggen dat ruim voor de volgende begroting een nieuwe sportvisie opgesteld is. En 
de accomodaties aansluiten bij de behoeftes, die daaruit naar voren komen? 

De pilot “sport en activering” is succesvol gebleken voor de verschillende problematieken. De gemeente 
Uden heeft onderzocht of het mensen met (vermoedelijke) verslavingsproblematiek en een afstand tot de 
arbeidsmarkt letterlijk en figuurlijk in beweging kan krijgen. Bij afronding van dit traject blijkt dat deelnemers 
meer in staat zijn deel te nemen aan een re-integratietraject. Dit zijn waardevolle initiatieven, met 
waardevolle resultaten. 

Onlangs hebben we een uitgebreide discussie gevoerd over de herinrichting van Park Moleneind. Het is 
bijzonder om te zien hoe buurtbewoners, sportclubs en gemeente elkaar hebben kunnen vinden om dit 
alles tot een goed einde te brengen. Het is een hele klus geweest, waar zonder de inzet van met name 
veel betrokken burgers, we niet tot dit resultaat waren gekomen. Hoe zorg je dat veel wensen van 
buurtbewoners en sportclubs voldaan kan worden en je tegelijkertijd de wetten die er zijn naleeft en ook 
binnen budget blijft. Een vorm van goede burgerparticipatie. De oplossing die nu gekozen is met het 
verplaatsen van de Red Sox en het tegemoet komen aan een groot deel van de wensen van de 
buurtbewoners is een resultaat om trots op te zijn. 

In 2018 zal de grondige renovatie van de kleedlokalen van RKSV Volkel plaatsvinden, zodat deze 
accommodatie weer aan de gestelde eisen voldoet. 

We zien dat het MRK hard aan de weg timmert het afgelopen jaar. Er wordt flink verbouwd, er is actief 
gezocht naar financiering vanuit andere geldstromen dan de gemeente en er zijn concrete afspraken 
gemaakt over bezoekersaantallen in relatie tot subsidie.  

De gemeente is verantwoordelijk voor de huisvesting van onze scholen in de gemeente. VVD-Leefbaar 
Uden vindt dat belangrijk. Om goed onderwijs te kunnen geven zijn er nu eenmaal bepaalde faciliteiten 
nodig. Wij zijn benieuwd naar het intergraal huisvestigingsplan, en zien deze voorstellen graag tegemoet. 

In juni 2017 tekende het Udens College het contract voor de nieuwbouw van de afdeling HAVO/VWO aan 
de Schepenhoek. In het begin van 2018 zal deze moderne nieuwbouwschool gebouwd gaan worden. 
Begin 2019 zal deze School voor de Toekomst opgeleverd gaan worden. VVD-Leefbaar Uden kijkt 
daarnaar uit. 

 

Sociaal domein:   

De transities jeugd, WMO en participatie lopen inmiddels een aantal jaar. Er gaat heel veel goed. VVD-
Leefbaar Uden is trots op alle veranderingen die ingezet worden en die de uitgangspunten van dit beleid 
steeds meer recht doen. Het idee van de transities, of vooral van de transformaties, was dat we meer 
maatwerk wilden gaan leveren. De transities zijn op vele fronten een heel moeilijke klus gebleken. 
Langzaam maar gestaag, door de inzet van eenieder, gaat dit steeds beter. Steeds meer krijgen we cijfers 
waarop we ook daadwerkelijk kunnen sturen.  

Onlangs hebben we als raad besloten om extra geld vrij te maken voor de transitie jeugd. Het is gebleken 
dat we daar echt geld te kort komen. VVD-Leefbaar Uden vindt het belangrijk dat er goed voor onze 
kinderen gezorgd wordt. Het Centrum voor Jeugd en Gezin doet goed werk. Zij vinden veel kinderen die 
hulp nodig hebben en bieden die hulp waar nodig. Het aansluiten op de volgende schil van meer 
gespecialiseerde hulp is soms nog lastig. Administratief gedoe of wachtlijsten maken dat de professional 
niet altijd dat kan doen wat wenselijk dan wel noodzakelijk is. VVD-Leefbaar Uden zal er het komende jaar  



ook op letten dat hier verbeteringen in optreden. Het beleid geeft aanleiding daar vertrouwen in te hebben, 
we blijven het echter wel nauwlettend volgen.  

Dan is er nog de vierde transitie van het passend onderwijs. VVD-Leefbaar Uden zal hier de komende tijd 
de nadruk op leggen om helder te krijgen hoe het er nu voor staat met dat passende onderwijs. Het idee is 
heel erg mooi. Kinderen die het niet gemakkelijk hebben hoeven niet snel ‘in een busje naar een andere 
school’ maar kunnen langer op hun eigen school blijven om zo de contacten met de vriendjes en de 
buurtkinderen goed te kunnen houden. Dit moet vast gehouden blijven maar het kan natuurlijk niet de 
bedoeling zijn dat de kinderen die het minder moeilijk hebben daardoor minder aandacht krijgen. Ook kan 
het niet de bedoeling zijn dat de hardwerkende, betrokken leraar voor de klas het niet meer aan kan omdat 
er ineens toch allerlei andere taken gevraagd worden. We horen dat soms de administratieve afhandeling 
en met name de verschillende geldstromen maken dat het best passende maatwerk voor een bepaald kind 
niet kan of te lang op zich laat wachten. Daar willen wij snel van af. Elke dag onnodig thuis van school is er 
een te veel.  

 

Leefomgeving 

Hoe Uden, Volkel en Odiliapeel eruit zien is natuurlijk voor een deel een opdracht die bij de gemeente ligt. 
VVD-Leefbaar Uden ziet echter ook graag dat burgers, daar waar zij kunnen, hier hun medewerking aan 
verlenen. 

Op dit moment is het erg actueel, in heel Nederland en daarbuiten, dat het soms ineens hard kan regenen. 
Het is aan de gemeente om de riolen daar op in te richten. Toch kunnen ook burgers hun bijdrage hier in 
leveren door bijvoorbeeld een tuin zo in te richten dat hij water opvangt, zodat dit schone water niet meer 
het riool instroomt. VVD-Leefbaar Uden zal daar waar mogelijk het beleid zo mee vorm geven dat we hierin 
faciliteren.  

Het onderhoud van de wegen vinden wij erg belangrijk. Er is geld vrij gemaakt om de wegen te verbeteren. 
Natuurlijk is het een nadeel dat sommige wegen dan een tijd minder of niet toegankelijk zijn. Toch vinden 
wij het belangrijk dat we geen genoegen meer nemen met die 6 maar naar een 8 willen voor wat betreft 
kwaliteit. Dat geldt ook voor de beeldkwaliteit. Het is ons een doorn in het oog dat er zoveel onkruid in het 
straatbeeld aanwezig is. De afgelopen jaren is hierin een verslechtering opgetreden. College, wat gaat u 
hieraan doen? 

Verder vindt VVD-Leefbaar Uden het belangrijk dat we visie neer zetten voor de korte en voor de lange 
termijn. Geen knip – en plakwerk, maar maatregelen die daadwerkelijk een oplossing bieden. 

Hierbij denken wij aan het ontsluiten van het industrieterrein en Uden-Noord en het ontlasten van Volkel en 
Odiliapeel. 

Nu de Oostelijke Rondweg er niet komt zou op korte termijn de Zeelandsedijk tussen de N264 en 
Kromstraat moeten worden omgebouwd naar de nieuwe uitnodigende “ENTREE” van ons industrieterrein.  

Tevens zou de door de Provincie aangekondigde omlegging van de N605 hierop kunnen aansluiten. Voor 
de middellange termijn pleit VVD–Leefbaar Uden voor het bespreekbaar maken van een Zuidelijke 
Rondweg. 

Het dichtslibben van de N264 waarbij Uden steeds meer een knelpunt wordt geeft voor VVD-Leefbaar 
Uden aan dat de verlengde A77 (verbinding A73-A50) er moet komen, dit biedt ook weer perspectieven 
voor de economie en werkgelegenheid.  

Kan het college aangeven welke initiatieven ze gaan ontplooien om dit te realiseren? 

 

Integrale samenwerking Maashorstgemeente: 

De gemeenteraad van Uden heeft een intensief traject doorlopen met de gemeenteraad van Landerd om te 
verkennen of we ooit samen zouden gaan. VVD-Leefbaar Uden blijft voorstander om in ieder geval met de 
gehele gemeente Landerd op te schalen naar een mooie Maashorstgemeente.  

 

 



 

Huisvesting: 

VVD-Leefbaar Uden vindt het heel erg belangrijk dat iedereen die in Uden, Volkel en Odiliapeel wil wonen 
dat ook kan. En op die manier die zij willen. Het is belangrijk om jongeren aan Uden te blijven binden. 
Daarom staan wij achter de herinvoering van de starterslening. Het kan jongeren het benodigde steuntje 
geven om een eigen woning te kopen. Hiermee maken we Uden aantrekkelijker voor jongeren uit de regio. 
Ook zij zijn van harte welkom. 

Nederland vergrijst en Uden dus ook. Het is belangrijk dat onze ouderen goed kunnen blijven wonen op 
een manier die hun zelfredzaamheid zo lang mogelijk ondersteunt. Elk initiatief juichen wij toe.  

Nu het beter gaat met onze economie vinden wij het belangrijk om door te pakken voor wat betreft de 
woningbouw. Volgend jaar worden 200 nieuwe woningen gebouwd. Odiliapeel krijgt inmiddels al een boost, 
ook in Uden wordt volop gebouwd. VVD-Leefbaar Uden vindt dat ook in Volkel de bouwstroom op gang 
moet komen.  

Area heeft als woningbouwcorporatie een belangrijke maatschappelijke taak die niet altijd simpel is. De 
kernopdracht van Area is voldoende en betaalbare woningen op de markt hebben en houden. VVD-
Leefbaar Uden zal hier ook het komende jaar op letten. We blijven vooral kritisch als het gaat om starters, 
spoedzoekers en ouderen. Verder zouden wij het zeer toejuichen als het college haar medewerking blijft 
geven aan initiatieven voor het huursegment tussen 700 en1000 euro per maand. De projecten in het 
centrum en Uden-Zuid laten zien dat hier veel vraag naar is. 

 

De lange adem: 

De F35 komt eraan. Hoe kunnen we nu zorgen dat we, met de prachtige vliegbasis Volkel in onze 
gemeente, hier als Uden goed van kunnen profiteren. Wij roepen het college op om hier naar 
mogelijkheden en kansen te blijven zoeken. 

We hebben de afgelopen jaren veel geïnvesteerd in ons centrum. Wij zijn voornemens dit te blijven doen 
omdat het van economisch belang is en van belang voor de werkgelegenheid. Ook voor onze inwoners en 
bezoekers uit de regio is het een prettige manier van winkelen en ontspanning. 
 
Medio 2018 zal de Marktstraat heringericht gaan worden. Om het 8je nu nog ook up to date te maken zal het 
college ook de revitalisering Sacramentsweg in haar plannen mee moeten nemen. College, wat gaat u hieraan 
doen? 

 
 
Vol vertrouwen vooruit:   

 

VVD-Leefbaar Uden geeft dan ook het volle vertrouwen aan het college om in de laatste maanden van hun 
huidige samenstelling door te gaan op de weg die de afgelopen vier jaren is bewandeld. 

De volgende raad en het volgende college kunnen met een gezonde basis van start gaan. 

VVD-Leefbaar Uden stemt in met deze begroting. 

Namens VVD-Leefbaar Uden 

Jan Hens, fractievoorzitter  


